



# 了中文灭地出版给媒集团股份有限公司

Chinese Universe Publishing and Media Group Co.,Ltd.

### 《江西文化符号丛书》(第二辑)



出版单位: 江西人民出版社 江西美术出版社 出版时间: 2023年4月

本丛书从历史地位、文化影响力及其对后世 有借鉴作用三个维度出发,将江西历史上的传统 文化进行了有效总结,包含书画文化、茶文化、 佛禅文化、古村文化等12种江西文化。内容丰富, 纲目脉络清晰,故事及人物均有代表性,很好地 宣传了江西积淀丰富、影响广泛的特色文化和地 域文化。

《制高点文库》

出版单位: 百花洲文艺出版社

出版日期: 2024年2月

惊喜。

### 《新的飞跃:新时代中国道路的 理论与实践》



出版单位: 江西人民出版社 出版时间: 2023年12月

本书是 2022 年主题出版重点出版物,是一 部深度解读新时代中国道路背后的中国智慧、中 国力量的原创学术精品图书。全书围绕新的飞跃 这一核心主题, 从理论与实践两个层面, 整体解 读了习近平同志关于中国道路系列重要论述的科 学内涵、核心要义和基本精神,系统总结了在新 思想引领下中国新时代发生的历史性变革、取得 的历史性成就,深刻诠释了新的飞跃与中国道路 之间的历史逻辑、理论逻辑、实践逻辑, 对于正 确认识和理解中国道路,坚定道路自信具有重要 的理论价值与实践意义。

# 《中国景德镇传统制瓷技艺



出版单位: 江西美术出版社 出版时间: 2024年5月

'制高点文库"以全国最高文学大奖为高标, 景德镇市传统手工制瓷技艺是国家非物质文化 用"纲举目张"的方法,集结获奖大家,展示中 遗产之一。传统技艺虽然得到部分保留与发展,但 国当代文学的卓越经典。本辑推出七位茅盾文学 不少工序环节仍不断流失或消亡。景德镇传统制瓷 奖、鲁迅文学奖得主的散文自选集。作者高尚雅 工艺进行细致分工产生了72 道工序,是景德镇的制 致的情操、新锐精微的精神气象,以及纵横天地、 瓷文化的精髓。目前关于传统制瓷工艺的图书已经 穿越古今的自由恣肆和思想丰赡的文学品格,在 出版了一些,但都是截取了其中的部分工艺,目前 书中充分展现,相信一定能带给读者意想不到的 还没有一本书能够对72道工序进行系统、完整的讲 解。本书对每道工序都进行了图文并茂的讲解,并 叙述了其发展过程,对制瓷的影响和历史意义。习 近平总书记在视察江西时提出"要建好景德镇国家 陶瓷文化传承创新试验区,打造对外文化交流新平

# 《我的城,我的镇——景漂的故事》



出版单位: 江西教育出版社 出版时间: 2023年9月

本书以非虚构的书写方式,对20余位中外 景漂典型人物的人生理想、艺术追求及生存方式 做全方位的记录, 群像式地展示景漂们异样风采 及其构成的美丽风景, 从而反映景德镇在当下创 造的一种涵盖人文理想、艺术精神等诸多独特性 的区域性发展模式,以世人瞩目的青春景德镇彰 显时代的脉动。

# 《闪亮的坐标》



出版单位: 红星电子音像出版社 出版时间: 2022年12月

忆百年伟业, 道英雄风骨, 刻历史荣光, 《闪 亮的坐标》选取中国共产党百年历史进程中的英 雄故事, 以影视演员倾情讲演的方式, 回顾中国 共产党百年奋斗史, 讲述百年征程中涌现出的英 雄人物故事, 讴歌党、讴歌祖国、讴歌人民、讴 歌英雄, 对培养青少年爱党爱国的情怀, 陶冶崇 高的思想道德情操,树立正确的世界观人生观, 具有重要的现实意义。

# 《中药固体制剂创新理论与产业化 关键技术》



出版单位: 江西科学技术出版社 出版时间: 2023年9月

本书结合国家科学技术进步奖二等奖获奖项 目"中药制造现代化——固体制剂产业化关键技 术研究及应用"的重要研究成果,围绕让中药固 体制剂产业"提质、增效、绿色、升级"的目标, 从理论与技术两方面, 介绍如何基于中医思维设 计现代中药固体制剂及中药固体制剂各生产环节 的关键技术和装备, 阐释中药固体制剂产业化的 系统解决方案, 重点探讨制剂技术与装备深度融 合策略及中药固体制剂产业未来发展方向。

# 《小问号童谣绘本》(8册)



出版单位: 中国和平出版社 出版时间: 2024年6月

"小问号童谣绘本"系列凝聚中华民族的智 慧,传递世代间的温暖与关爱,带儿童领略童谣 与绘画的双重魅力, 让悠久的历史与现代童年共 鸣。作品在传统童谣的基础上增添现代元素,通 过富有趣味的新式童谣, 引导儿童理解自己的成 长过程,认识世界,同时传递了勇敢、协作、友爱、 探索等积极的价值观。画家们采用或现代或传统, 或稚气或唯美的绘画风格, 把自己的感受和阅历 融入画作中,带给儿童更加丰富多彩的阅读体验。

### 《紫云英合唱团》



出版单位:二十一世纪出版社集团 出版时间: 2023年7月

一群乡村留守儿童在程小雨老师的带领下, 组建了"紫云英合唱团",每一个热爱唱歌的孩 子都有着各自成长路上的喜怒哀乐, 唱歌不仅是 他们的爱好, 在某种意义上说, 也是他们心灵的 吟唱。作品中的程小雨老师是乡村教师的化身, 他们怀着纯粹的理想和爱,来到乡村小学,在那 里奉献着自己的青春的同时,也用爱和艺术点亮 了孩子们的梦想,用美育提升乡村孩童认识美、 理解美、欣赏美、创作美的能力。

# 《中国式现代化的经济探索历程》 (全4册)



出版单位: 江西高校出版社 出版时间: 2023年12月

本套书是江西高校出版社"彰显中国之理" 书系中的一辑,是宣传阐释党的二十大精神重点 学术著作,国家出版基金项目。全套书站在中国 式现代化理论的高度回望中国共产党的经济探索 历程, 阐释这些经济探索的社会背景、历史条件、 内在机理和实践逻辑, 在回望经济探索历程中展 现中国共产党是怎样以中国式现代化为目标,坚 持两个结合、走自己的路,探索出自己的现代化 发展道路; 展现经济探索历程与中国式现代化理 论创新之间辩证互动的历史脉络。

# Jiangxi Cultural Symbols II



Publisher: Jiangxi People's Publishing House Jiangxi Fine Arts Publishing House Publishing Date: April 2023

From the three dimensions of historical status, cultural influence and its usefulness for future generations, the book effectively summarizes the traditional culture in Jiangxi's history, covering 12 Jiangxi cultures such as Calligraphy and Painting Culture, Tea Culture, Buddhist and Chan Culture, and Ancient Village Culture. Rich in content, with a clear outline, the stories and characters are representative and well promote Jiangxi's richly accumulated and influential distinctive culture and regional culture.

# The Most Outstanding and Classic Literary Works Series (7 Volumes)



Publisher: Baihuazhou Literature and Art Press Publication Date: February 2024

The Most Outstanding and Classic Literary Works Series takes the highest literary award in China as a high standard, using the method of "grasping the essentials" to gather award-winning individuals in order to showcase the outstanding classics of contemporary Chinese literature. This series presents a collection of essays from seven winners of the Mao Dun Literature Award and the Lu Xun Literature Award. The author's noble and elegant sentiment cutting-edge and refined spiritual atmosphere, as well as the literary character of freedom and abundance of thought that transcends heaven and earth, traverses ancient and modern times, are fully displayed in the book. It is believed that it will bring readers unexpected surprises.

# New Leap: The Theory and Practice of the Chinese Road for a New Era

台"。该书的出版有利于传承传统文化与技艺。



Publisher: Jiangxi People's Publishing House Publishing Date: December 2023

It is an original academic book which has been selected into 2022 National Key Publishing Projects of Theme Publishing, deeply interpreting the Chinese wisdom and Chinese strength behind Chinese road for a new era. Centering on the core theme of the new leap, it shows the scientific connotation, core meaning and basic spirit of Xi Jinping's philosophy on the series of the Chinese road from both theoretical and practical levels, and systematically summarizes the historic changes and achievements in the new era of China under the guidance of new thought. It deeply interprets the historical logic, theoretical logic and practical logic between the new leap and the Chinese road, which has important theoretical value and practical significance for correctly understanding the Chinese road and strengthening the confidence in the road.

# Traditional Porcelain Making Techniques in Jingdezhen 72 Procedures



Publisher: Jiangxi Fine Arts Publishing House Publishing Date: May 2024

The traditional handcrafted porcelain making technique in Jingdezhen City is one of the Chinese intangible cultural heritages. Although the traditional porcelain making technique has been partially preserved and developed, many procedures and processes are still continuously disappearing. The traditional porcelain making technique in Jingdezhen involves 72 procedures, representing the essence of porcelain culture in Jingdezhen. Currently, some books about traditional porcelain making technique has been published, but they only cover certain aspects of the process. There is currently no book that provides a systematic explanation of all 72 procedures in porcelain making. This book elaborately explains each procedure with illustrations, narrates the history of porcelain development, and discusses the influence and historical significance of porcelain making. The publication of the book is beneficial for the inheritance of traditional culture and craftsmanship.

# My City, My Story-Jingpiao's Life in Jingdezhen



Publisher: Jiangxi Education Publishing House Publishing Date: September 2023

This book is written in a non-fictional way to make an all-round record of the life ideals and artistic pursuits of more than 20 typical Chinese and foreign "Jingpiao". By showcasing the different styles of "Jingpiao" and their lives, this book reflects a regional development model created by Jingdezhen, which covers humanistic ideals, artistic spirit and many other uniqueness.

# Shiny Coordinates



Publisher: Hongxing Electronic Audio and Visual

**Publishing House** Publication Date: December 2022

Recalling the centennial great cause, upholding the heroic character and carving the glory of history, Shining Coordinates selects the heroic stories in the centennial history of the CPC, reviews the centennial struggle history of the CPC in the way of emotional speeches by film and television actors, tells the stories of heroes and things emerging in the centennial journey, eulogizes the party, the motherland, the people, and heroes, and cultivates teenagers' feelings of loving the party and patriotism, and cultivates lofty ideological and moral sentiments, Establishing a correct worldview and outlook on life is of great practical significance.

# Theory of Innovation and Key Technology of Industrialisation of Solid Preparations of Traditional Chinese Medicine



Publisher: Jiangxi Science and Technology Publishing House

Publication Date: September 2023

Combining the research results of the second prizewinning project of the National Science and Technology Progress Award, 'Modernisation of Traditional Chinese Medicine Manufacturing-Research and Application of Key Technologies for Industrialisation of Solid Dosage Forms', this book focuses on "improving quality, increasing efficiency, greening and upgrading" of the solid preparation industry of traditional Chinese medicine, introduces how to design modern TCM solid preparations based on traditional Chinese medicine thinking, and the key technologies and equipments of each production link of TCM solid preparations from both theoretical and technological perspectives, explains the systematic solutions for its industrialisation, and discusses the strategy of the in-depth fusion of the preparation technologies and equipments as well as the direction of future development of TCM solid preparations industry.

#### Nursery Rhymes Picture Book: Little Question Mark Series (8 Books)



Publisher: China Peace Publishing House Publishing Date: June 2024

The Little Question Mark Series unites the wisdom of the Chinese nation, transmits the warmth and love between generations, and makes children enjoy the dual charm of nursery rhymes and paintings, so that the long history resonates with modern childhood. Based on traditional nursery rhymes, the artworks add modern elements to guide children to understand their own growth process and the world through interesting new rhymes, while teaching positive values such as bravery, cooperation, friendship and exploration. The artists use modern or traditional, childish or beautiful painting styles to incorporate their own feelings and experiences into their paintings, giving children a more colorful reading experience.

# Purple Milk-Vetch Choir



Publisher: 21st Century Publishing Group Publishing Date: July 2023

A group of left-behind children in the rural area formed the "Purple Milk-Vetch Choir" with the direct of Ms. Cheng. Each kid of the choir has their own joys and sorrows on their growth path. To them singing is not only a hobby, but also a way to express their feelings. Ms. Cheng is the embodiment of the numerous rural teachers in China who dedicate their youth to rural education and light up the dreams of the children with love and art.

### Economic Exploration Process of Chinese Modernization (4 Volumes)



Publisher: Jiangxi Universities and Colleges Press Publishing Date: December 2023

At the peak of Chinese modernization theory, this book series reflects on the economic exploration process of the Communist Party of China. It explains the social background, historical conditions, internal mechanisms, and practical logic of this exploration. The series demonstrates how the Communist Party of China, with Chinese modernization as its goal, integrates the basic tenets of Marxism with China's specific realities and fine traditional culture. China takes its own path and explores its own path of modernization development in the course of economic exploration. The text demonstrates the historical relationship between the economic exploration process and theoretical innovation of Chinese modernization through dialectical interaction.